
RYCHLEBSKÉ STEZKY 



PŘEDSTAVENÍ RYCHLEBSKÝCH STEZEK 

 Rychlebské stezky leží v severním cípu Olomouckého kraje ve velmi chudém 

regionu, kde v minulosti nebyl žádný turistický ruch.  

 

 

 

 

 



 Myšlenku vybudovat trailcentrum jsme si přivezli z Walesu. 

 Pochopili jsme, že tento model je přenosný do ČR. 

 



 Na podzim 2008 jsme začali  upravovat staré stezky - pouze ve svém 

volném čase a na brigádách. Na jaře 2009 jsme založili občanské sdružení 

a s pomocí pracovníků z úřadu práce a brigádníků jsme s minimem financí 

začali tvořit první trasy. 



 V září 2009 jsme otevřeli první trasy o délce 18 km, které vznikly z větší 

části renovací starých loveckých chodníků. 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 V dnešní době máme přes 85 km tras, z čehož je polovina vybudovaných 

trailů různých typů a obtížností. 

 



 Naše stezky mají v posledních letech více než 40 000 návštěvníků za rok a 

finační přínost do regionu z těchto návštěvníků je přes 40 milionů korun.  

 V naší obci, kde dříve bylo sotva 100 lůžek je jich dnes téměř 600, kde byla 

jedna hospoda je jich 6 a další se chystají. Pomalu v každém druhém domě 

je nějaké ubytování. RS dnes zajišťují obživu největší části obyvatel obce. 

 



 Veškeré plánování, projektování i údržbu stezek provádíme sami. Valnou 

většinu stezek jsme sami také vybudovali. 

 



 Od jara 2013 máme nové návštěvnické centrum - Základnu Rychlebských 

stezek - místo, kde se potkávají všichni bikeři. 



 V roce 2013 jsme byli oceněni známkou kvality IMBA Riding centre a v roce 

2014 získal náš Superflow trail, který jsme budovali společně s Rowanem 

Sorrellem z Walesu, známku IMBA flow trail. Zařadil se tak mezi pouhých 7 

trailů na světě, které nesly toto označení. 

 



NÁŠ ZPŮSOB - NAŠE CESTA 

 Od začátku jsme měli jasný záměr - vybudovat plnohodnotné trail centrum, 

které nabídne vícedenní ježdění a bude poskytovat všechny potřebné služby. 

 



 Inspiraci jsme hledali ve známých evropských lokalitách, ale všímali jsme si 

také chyb, kterých jsme se chtěli vyvarovat. 



 Při stavbě trailu se snažíme maximálně využít potenciál krajiny a terénu. 

Nesnažíme se si stavbu zjednodušit, ale naopak klidně stavíme v tom 

nejnáročnějším terénu, který ovšem nabídne co nejzajímavější a největší 

zážitek z jízdy v jedinečné přírodě. 

 



 Protože jsme začínali prakticky bez finačních prostředků, byli jsme nuceni 

stavět traily postupně krok za krokem. Každý rok jsme přistavěli něco 

nového, vyzkoušeli to a vyvarovali se možných chyb. To se nakonec ukázalo 

jako benefit - cyklisté mají víc důvodů se k nám vracet. 

 



 Po celo dobu se snažíme sledovat nové trendy a nápady v nejlepších 

centrech po celém světě a snažíme se je co nejdříve přinést k nám. Tak aby 

jsme drželi světovou úroveň. Proto jsme postavili flow trail, pumptrack a 

proto právě rozšiřujeme výukovou zónu -skills centrum u naší Základny. 

 



 Víme že v dobrém resortu musí být traily ve výborném stavu. Proto na 

údržbě pracujeme každý den po celou sezónu (4-6 lidí 7-12 měsíců) 

 



 Když budujeme traily snažíme se maximálně respektovat přírodu. Nikdy 

nekácíme silnější stromy. Nebudujeme široké dálnice jako bývají v 

bikeparcích. Snažíme se, aby stezky vypadali jakoby tu byly odjakživa. 

 



 Náše motivace byla od začátku vytvořit fungující trailcentrum, nebyl to tedy 

bussines plán jak vydělávat peníze. Prostě jsme to jen chtěli dělat dobře. 

Věřili jsme, že pokud to budeme dělat dobře, tak to prostě bude fungovat! 

 



 Každý trail, který stavíme musí být odlišný od těch předchozích a musí 

přinést nějaké nové zážitky a nápady. 

 





















 K projektování a stavbě trailu se snažíme přistupovat jako ke skládání 

hudby - musí to mít melodii a rytmus a občas taky refrén. Je to jako při 

splouvání řeky, aby jste si z ní něco pamatovali musí mít nějaké peřeje nebo 

jezy. Není to o polykání kilometrů. Dobrý trail musí mít místa, které se vám 

zapíšou do podvědomí a na které si v pondělí vzpomenete v pracovním 

stresu. Něco co vás navede se sem vrátit další týden.  

 



















 O d začátku jsme kladli velký důraz na marketing– napojili jsme se na 

významné MTB weby a  časopisy. Každý rok natáčíme nové promovideo a 

fotíme kolekce kvalitních fotografií. Klademe důraz na vizuální výstupy. Od 

začátku máme jednotné logo a grafiku. 

 



 Jsme komunita skutečných bikerů a stezky budujeme pro bikery. Podařilo se 

nám rozhýbat bikerskou komunitu a vtáhnout ji do budování a údržby 

stezek. To je náš největší úspěch - to co děláme srdcem se nám vrací! 

 





















ZDROJE FINACOVÁNÍ 

 Hlavní zdroj finacování údržby a provozu stezek (více než 50%) je naše 

Základna a poskytované služby. Návštěvníci také mohou zaplatit dobrovolný 

měsíční příspěvek na údržbu trailů (50Kč). Významně nám také pomáhá 

Olomoucký kraj a v loňském roce také poprvé zafinancovaly novou trasu 

Lesy ČR.  

 







 Po 6 letech fungování jsme konečně finačně 

nad vodou, venku z největších závazků. 

 



SRDEČNĚ VÁS ZVEME NA RYCHLEBSKÉ 

STEZKY 



DĚKUJI ZA POZORNOST 

 Pavel Horník -  www.rychlebskestezky.cz 

 

http://www.rychlebskestezky.cz/
http://www.rychlebskestezky.cz/

